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 Asianro 1033/10.03.01.01/2017 

§ 191 

Valtuutettu Pekka Heikkilän ym. valtuutettujen aloite koskien luontolahjaa 100-

vuotiaalle Suomelle 

 

 

 Valtuutettu Pekka Heikkilä jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Kiitos puheenjohtaja, arvoisat valtuutetut. 

 

Hyvät isät, äidit, isovanhemmat, tädit, sedät, kummit, sekä lapselliset että lap-
settomat tulevaisuudentekijät. 
 

Mitä haluamme jättää jälkeemme? 

Betoniviidakon vai monimuotoisen ja viihtyisän Raision. 

 

Suomen itsenäisyyden 100-vuotisjuhlan kunniaksi maanomistajia kutsutaan 

perustamaan yksityisiä luonnonsuojelualueita. Valtio osallistuu kampanjaan 

suojelemalla yksityisten osallistujien suojelualueita vastaavan pinta-alan. Juh-

lavuoden kampanjan kautta niin yksityishenkilöt, yritykset, kunnat, seurakun-

nat, säätiöt ja yhdistykset voivat antaa oman lahjansa satavuotiaalle Suo-

melle. Osallistumalla voi turvata tärkeän maiseman tai alueen säilymisen tule-

ville sukupolville. Suojeltava alue voi olla esimerkiksi erityisen luonnonkaunis, 

sillä voi elää tai olla harvinainen eliölaji, alueella on erikoinen luonnonmuo-

dostuma tai sen suojelu voidaan katsoa muusta syystä luonnon monimuotoi-

suuden tai kauneuden säilyttämisen kannalta tarpeelliseksi. 

 

Lisätietoa Luontolahjani satavuotiaalle -hankkeesta internet sivuilta: 

http://www.luontolahjani.fi/fi/etusivu/  

 

Tuleva E18 tie eristää Raision Hahdenniemestä haukaten palan suojellusta 

lintujärvestämme Raisonlahdesta. E18 tietä ei voida, eikä ole syytä siirtää, 

mutta vaadimme tällä aloitteella, että Raision kaupunki etsii ja osoittaa suojel-

tavan metsäalueen korvaamaan suojelukohteen yli rakennettavan tien vaiku-

tuksen. 

 

Yksi kohde voisi olla Kuloistenniitty, jonka asemakaavaa ei ole vielä vahvis-

tettu. Alueella on erityisiä luontoarvoja, joihin tutustuimme Biologi Ari Karhilah-

den kanssa alkusyksystä. Alueella on jääkauden muokkaama iso luola ja har-

vinainen Tapion alttari. Harvinaista kasvillisuutta kuten, mattokuusia, hohka-

sammalta ja pahkamäntyjä. Karhilahti mainitsi myös lehtopöllöt ja liito-oravat. 

Myös Turku on osoittanut yhteistyöhalunsa alueen suojelemiseen. 

 

Miksi Raisiossakin pitää olla luontoa? 

Luonnossa oleskelu ja liikkuminen lisäävät ihmisten hyvinvointia ja terveyttä. 

Luonto auttaa palautumaan stressistä ja unohtamaan arjen huolet sekä pa-

rantaa mielialaa. Vaikutukset ilmenevät muun muassa verenpaineen alenemi-

sena ja sydämensykkeen tasoittumisena. (Lähde: Luke, THL) 

http://www.luontolahjani.fi/fi/etusivu/
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Tuleva E18 tie eristää Raision Hahdenniemestä haukaten palan suojellusta 

lintujärvestämme Raisionlahdesta. E18 tietä ei voida, eikä ole syytä siirtää, 

mutta vaadimme tällä aloitteella, että Raision kaupunki etsii ja osoittaa suojel-

tavan metsäalueen korvaamaan suojelukohteen yli rakennettavan tien vaiku-

tuksen. 

 

Me allekirjoittaneet haluamme, että kaupunki suojelee lähimetsiämme, jotta 

tulevillakin Raisiolaisilla on virkistäytymismahdollisuuksia. 

 

Aloitteen ovat allekirjoittaneet:  

 

Pekka Heikkilä 

Niko Toivonen  

Saila Rintee  

Eija Erasvuot 

Kristiina Engström” 

 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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